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Concept raadsbesluit 

De raad besluit het college te verzoeken: 

 

I. onderzoek te doen naar en zijn visie te formuleren op mogelijkheden om te komen tot 

aanscherping dan wel aanpassing van het huidige beleid met betrekking tot stedelijke 

distributie 

II. daarbij in ieder geval aandacht te geven aan de volgende items: 

a. de waardering van de huidige gang van zaken m.b.t. stedelijke distributie 

b. de rol van de overheid m.b.t. het reguleren van stadsdistributie 

c. de wenselijkheid van een bevoorradingscommissie 

d. de wenselijkheid van begeleiding door Connekt 

e. de wenselijkheid van aansluiting bij het netwerk van Binnenstadservice Nederland 

f. de wenselijkheid van bundeling van kleinere volumes 

g. de wenselijkheid van verruiming van venstertijden (incl. evt. versvenster) 

h. de effecten van verschillende scenario’s op bereikbaarheid, 

duurzaamheid/leefbaarheid, verkeersveiligheid en efficiency 

i. de consequenties van verschillende scenario’s m.b.t. de handhaving 

j. de consequenties van verschillende scenario’s voor de gemeentelijke begroting  

III. het onderzoek en de visie aan de raad ter bespreking aan te bieden vóór de behandeling 

van de Begroting 2013 

 

 



  
 

 

 
Publiekssamenvatting 

De raad vraagt zich af of de huidige wijze waarop de bevoorrading van winkels en ondernemingen is 

geregeld niet voor verbetering vatbaar is. Zij wil graag weten in hoeverre er slagen te maken zijn die 

de bereikbaarheid, de duurzaamheid en leefbaarheid, de verkeersveiligheid en de efficiency ten 

goede komen. Zij geeft het college opdracht om daar onderzoek naar te doen en zijn visie op te 

geven. Naar aanleiding daarvan kunnen dan in het najaar eventueel nadere besluiten worden 

genomen. 

 
Voorgesteld besluit 

De raad besluit het college te verzoeken: 

 

I. onderzoek te doen naar en zijn visie te formuleren op mogelijkheden om te komen tot 

aanscherping dan wel aanpassing van het huidige beleid met betrekking tot stedelijke 

distributie 

II. daarbij in ieder geval aandacht te geven aan de volgende items: 

a. de waardering van de huidige gang van zaken m.b.t. stedelijke distributie 

b. de rol van de overheid m.b.t. het reguleren van stadsdistributie 

c. de wenselijkheid van een bevoorradingscommissie 

d. de wenselijkheid van begeleiding door Connekt 

e. de wenselijkheid van aansluiting bij het netwerk van Binnenstadservice Nederland 

f. de wenselijkheid van bundeling van kleinere volumes 

g. de wenselijkheid van verruiming van venstertijden (incl. evt. versvenster) 

h. de effecten van verschillende scenario’s op bereikbaarheid, 

duurzaamheid/leefbaarheid, verkeersveiligheid en efficiency 

i. de consequenties van verschillende scenario’s m.b.t. de handhaving 

j. de consequenties van verschillende scenario’s voor de gemeentelijke begroting  

III. het onderzoek en de visie aan de raad ter bespreking aan te bieden vóór de behandeling 

van de Begroting 2013 

 
Inleiding 

Op 14 december 2011 besprak de raadscommissie Beheer en Verkeer een discussienotitie van 

GroenLinks getiteld ‘centrale en schone stadsdistributie’ (bijlage 1). In deze notitie wordt gesteld dat 

dat er aan de huidige praktijk de volgende nadelen kleven: 

- bevoorrading soms op onwenselijke, drukke momenten; venstertijden regelmatig niet 

gerespecteerd, moeizame handhaving, opstoppingen en overlast binnen en buiten de venstertijden 

- geen milieu-eisen voor bevoorrading tijdens venstertijden 

- bevoorrading inefficiënt, veel winkels met eigen bevoorrading, veel ritten met kleine lading 

Naar aanleiding daarvan wilde GroenLinks met de commissie in gesprek over efficiëntere en 

milieuvriendelijkere manieren van stadsdistributie 

 

Tijdens de bespreking in de commissie (bijlage 2) is geopperd om over dit onderwerp een 

expertmeeting te organiseren om e.e.a. scherper in beeld te krijgen. De griffie heeft deze 

georganiseerd samen met een klankbordgroep, bestaande uit de raadsleden Gijsbertsen (GL), Moes 

(PvdA), Koebrugge (VVD) en Seton (CDA). De expertmeeting vond plaats 18 april 2012, met 

bijdragen van Connekt, Binnenstadservice Nederland, EVO / TLN, de GCC en Koninklijke Horeca 

Nederland (bijlage 3).  

 

Besloten is toen dat de genoemde voorbereidings-/klankbordgroep zich zou bezinnen op een 

vervolg. Het resultaat van die bezinning is dit raadsvoorstel. 



  
 

 

 
Beoogd resultaat 

De raad wenst een heldere analyse van de huidige gang van zaken met de voor- en nadelen daarvan, 

in confrontatie met de notitie van GroenLinks, de ingebrachte ideeën tijdens de expertmeeting en de 

alternatieve modellen die elders worden gevolgd. Duidelijk moet worden welke mogelijkheden er 

zijn om tot verbetering van het huidige model te komen dan wel om over te gaan op een ander 

model, met de effecten van e.e.a. op bereikbaarheid, duurzaamheid/leefbaarheid, verkeersveiligheid 

en efficiency.  Daarbij wil de raad ook de visie van het college hierop vernemen, voorzien van 

heldere argumentatie. Op basis van dit onderzoek en deze visie wil de raad zo nodig nadere 

besluiten kunnen nemen. 

 
Kader 

Dit voorstel past binnen de ambities van de gemeente m.b.t. bereikbaarheid, duurzaamheid, 

leefbaarheid en verkeersveiligheid. 

 
Argumenten/afwegingen 

De raad wil graag een vervolg geven aan de bespreking in de commissie van de notitie van 

GroenLinks en aan de slag met de input die is geleverd tijdens de expertmeeting. Groningen liep een 

tijdlang voorop wat betreft stadsdistributie, maar dat is al geruime tijd niet meer het geval. Er zijn 

zaken die goed lopen, m.n. de grote volumes, maar de indruk bestaat dat er op andere niveaus nog 

wel slagen te maken zijn. Zo zou 20% van het volume voor 80% van de vervoersbewegingen zorgen 

– een gegeven dat vraagt om een oplossing. Over de voorgestane oplossingsrichting verschillen 

betrokkenen behoorlijk van mening, maar de ervaringen uit andere gemeenten (zie inbreng Connekt) 

leren dat door middel van constructief overleg goede afspraken te maken zijn. Van verschillende 

kanten is daarom geopperd de bevoorradingscommissie nieuw leven in te blazen. Andere opties die 

genoemd zijn en om een afweging vragen: 

• aansluiting bij het netwerk van Binnenstadservice  

• maatwerk in overleg 

• dagranddistributie 

• aparte oplossingen voor horecabevoorrading 

• beloning van schone voertuigen (privileges m.b.t. busbaan of venstertijden) 

• aansluiting bij spelregelkader stedelijke distributie Groningen – Drenthe 2007 

• extra venstertijd voor versproducten 

• kentekenregistratie 

• verbetering venstertijden 

• aanpassing circulatieplan (tweerichtingverkeer tijdens venstertijden) 

Het is belangrijk eerst de problemen goed te inventariseren en te analyseren, en vervolgens vooral 

voort te borduren op behaalde successen en reeds ontwikkeld beleid; waar dat nodig is kunnen 

aanpassingen worden overwogen in overleg met alle betrokkenen. Connekt heeft ervaring in het 

begeleiden van dergelijke processen. De vraag is wat in dezen de rol van de gemeentelijke overheid 

zou moeten zijn: regelend of juist regeldrukverminderend, regisserend of slechts faciliterend? Wat 

zijn de voor- en nadelen van de verschillende rollen, en welke behoefte wordt er in dezen gevoeld 

door betrokkenen? Voor de raad is het verder gewenst in kaart te brengen wat de effecten van de 

verschillende scenario’s zijn op de bereikbaarheid van de stad, de duurzaamheid / leefbaarheid (in 

hoeverre is CO2-reductie daadwerkelijk te bereiken?), verkeersveiligheid en efficiency, alsmede wat 

de effecten zijn voor de gemeentelijke begroting. Ook naar de handhaving moet gekeken worden: 

hoe zorgen we voor goede naleving van regels/venstertijden? Op basis daarvan kunnen politieke 

keuzes worden gemaakt.  

 



  
 

 

Maatschappelijk draagvlak/participatie 

Uit de expertmeeting bleek duidelijk de behoefte aan een nieuwe impuls op het gebied van stedelijke 

distributie, hoe verschillend de denkrichtingen ook zijn. Het nieuw leven inblazen van de 

bevoorradingscommissie werd in ieder geval breed gedragen. Bij het ontwikkelen van beleid in 

dezen is het betrekken van alle betrokkenen van groot belang. 

 
Financiële consequenties 

Dit voorstel zelf heeft geen financiële consequenties. De te ontwikkelen scenario’s hebben dat 

uiteraard wel, en het verzoek aan het college is om deze helder in beeld te brengen. De wethouder 

heeft in de commissie bijvoorbeeld gezegd dat het opzetten van een ander systeem van 

stadsdistributie te duur is. Dit vraagt om nadere onderbouwing. 

 
Realisering en evaluatie 

Het is van belang de resultaten van het gevraagde onderzoek te kunnen bespreken vóór de begroting 

van 2013, zodat evt. consequenties van besluiten in dezen in de nieuwe begroting kunnen worden 

verwerkt. 


